
Deze	week	komen	in	het	noordwestelijke	deel	van	de
Leeuwarder	Binnenstad	camera’s	bij	de	entrees	van	het
autoluwe	gebied.	Dit	deel	van	de	binnenstad	is	al	een	tijd
autoluw.	U	mag	er	alleen	met	een	ontheffing	in-	en	uitrijden.
Met	de	camera’s	wordt	gecontroleerd	of	een	voertuig	een
ontheffing	heeft.	Wie	dat	niet	heeft	en	toch	doorrijdt,	kan	een
boete	krijgen.	De	komende	maand	worden	de	camera’s	getest
en	medio	januari	gaan	ze	aan.	Tot	die	tijd	zijn	er	op	drukke
tijden	verkeersregelaars.

Meer	weten	over	het	autoluwe	gebied	in	het	noordwestelijke	deel	van	de	binnenstad?	En	hoe
we	het	daar	mooier	maken?	Kijk	op	www.leeuwarden.nl/autoluwebinnenstad.
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Hoe	worden	Leeuwarders	betrokken
bij	de	Nieuwestad?

Hoe	denken	Leeuwarders	mee	over	de	toekomst	van	de	Nieuwestad?		In	een	werkgroep
werken	gemeente	en	bureau	BoschSlabbers	samen	met	bewoners	en	ondernemers	aan
het	toekomstige	uiterlijk	van	deze	straat.	We	spraken	met	twee	van	hen:	ondernemer
Gerard	Folkerts	(41)	van	winkel	NØRD	en	studente	Nanna	de	Vreugt	(21).

"Als	ondernemer	in	het	centrum	wil	ik	graag	meedenken	over	wat	er	gebeurt,"	zegt	Gerard,
mede-eigenaar	van	conceptstore	NØRD	in	de	Sint	Jacobsstraat.	"We	profiteren	allemaal	van
een	levendige	binnenstad	die	mensen	aantrekt.	Het	is	fijn	dat	we	inspraak	hebben."

Nanna,	studente	Management	van	de	Leefomgeving,	liep	langs	de	Spar	en	zag	een	oproep	om
een	enquête	in	te	vullen	over	de	Nieuwestad.	Dat	deed	ze	samen	met	1700	andere
Leeuwarders,	en	gaf	daarbij	aan	dat	ze	ook	graag	mee	wilde	denken	over	het	ontwerp.
Uiteindelijk	werden	25	deelnemers	gekozen	om	mee	te	ontwerpen.

Werkgroep	de	Nieuwestad	Vernieuwt
"Ik	heb	veel	interesse	in	stedelijke	inrichting	en	vond	het	belangrijk	dat	ook	studenten
meedenken,"	vertelt	ze.	"Het	leek	me	geweldig	om	bij	te	dragen	aan	de	toekomst	van	de
binnenstad."

Gerard	en	Nanna	zijn	nu	lid	van	de	werkgroep	die	samen	met	de	landschapsarchitecten	van
bureau	BoschSlabbers	werkt	aan	schetsontwerpen	voor	de	Nieuwestad.	"Ik	vind	het	proces	tot
nu	toe	heel	positief,"	zegt	Gerard.	"Er	wordt	goed	naar	ons	geluisterd	en	er	komen	waardevolle
ideeën	uit,	van	zowel	ondernemers,	bewoners	als	bezoekers."

Werken	in	kleine	groepjes
Nanna	herkent	veel	vanuit	haar	studie	in	de	aanpak	van	BoschSlabbers.	"Het	is
superinteressant	om	te	zien	hoe	participatie	in	de	praktijk	werkt,"	zegt	ze.	"We	werken	in	kleine
groepjes,	waardoor	iedereen	echt	de	ruimte	krijgt	om	zijn	mening	te	geven.	Dat	maakt	het
proces	dynamisch	en	inspirerend."

Op	de	vraag	of	ze	zich	voldoende	betrokken	voelen,	antwoorden	beiden	volmondig	ja.	"We
hebben	echt	het	gevoel	dat	onze	input	wordt	gewaardeerd,"	aldus	Gerard.	"Natuurlijk	kan	niet
alles	wat	wij	willen,	maar	er	wordt	serieus	naar	gekeken."

Nanna	voegt	toe:	"Het	is	fijn	dat	iedereen	naar	je	luistert	en	dat	je	ideeën	worden	meegenomen.
Soms	zijn	de	discussies	intens,	maar	dat	maakt	het	juist	interessant."
Over	de	ideeën	van	BoschSlabbers	zijn	ze	positief.	"De	ontwerpen	zijn	duidelijk	en	goed
uitgedacht,"	vindt	Gerard.	"Je	ziet	echt	wat	ze	voor	ogen	hebben.	Ik	ben	benieuwd	hoe	het	er
uiteindelijk	uit	komt	te	zien."
	
Wachten	op	de	uitwerking
Nanna	verwacht	dat	de	volgende	sessie	nog	meer	visuele	uitwerkingen	zal	laten	zien.	"Ik	denk
dat	ze	onze	ontwerpen	hebben	verwerkt	in	nieuwe	beelden.	Het	is	spannend	om	te	zien	hoe
onze	input	tot	leven	komt."
Gerard	heeft	nog	wel	een	aandachtspunt.	"Het	zou	goed	zijn	als	er	rekening	wordt	gehouden
met	de	planning	van	de	uitvoering,"	zegt	hij.	"Als	straten	openliggen,	heeft	dat	impact	op
ondernemers.	Het	zou	fijn	zijn	als	daarover	wordt	nagedacht."

Beiden	kijken	uit	naar	de	volgende	stappen	in	het	project.	"Het	is	een	tof	project	en	ik	ben	blij
dat	ik	hieraan	kan	bijdragen,"	besluit	Nanna.	"Samen	maken	we	de	binnenstad	nog	mooier."

Meer	weten	over	de	toekomst	van	de	Nieuwestad?		Kijk	op	de	pagina
www.leeuwarden.nl/binnenstad

Werkgroep	Nieuwestad	Vernieuwt
bekijkt	eerste	ontwerp

De	werkgroep	De	Nieuwestad	Vernieuwt	heeft	het	allereerste	ontwerp	bekeken	voor	de
toekomstige	Nieuwestad.	Wat	was	het	oordeel?	Unaniem	positief,	maar	er	waren
natuurlijk	nog	vragen	en	opmerkingen.

Op	18	november	ontrolden	de	ontwerpers	van	bureau	BoschSlabbers	letterlijk	hun	eerste	plan
op	grote	tafels	in	hotel	het	Catshuis.	Daar	komt	elke	keer	de	werkgroep	bij	elkaar	die	meedenkt
over	de	toekomst	van	de	Nieuwestad,	de	Sint	Jacobsstraat	en	Peperstraat.
De	werkgroep	bestaat	uit	ondernemers	en	uit	bewoners	van	de	binnenstad,	maar	ook	van
daarbuiten.

Op	die	manier	kon	iedereen	die	in	de	werkgroep	zit,	zijn	opmerkingen	en	vragen	kwijt	over	het
ontwerp	dat	ze	net	hadden	gezien.	Al	die	opmerkingen	hebben	de	ontwerpers	van
BoschSlabbers	en	van	Gemeente	Leeuwarden	genoteerd.	Die	worden	gebruikt	om	het
definitieve	ontwerp	nog	beter	te	maken.

Een	tipje	van	de	sluier
Het	duurt	nog	tot	het	voorjaar	voordat	we	het	definitieve	ontwerp	voor	de	Nieuwestad	aan	alle
Leeuwarders	kunnen	presenteren.	Ook	in	de	komende	maanden	werken	de	gemeente	en
BoschSlabbers	er	nog	hard	aan.	Maar	we	kunnen	al	wel	een	klein	tipje	van	de	sluier	lichten:

De	Nieuwestad	wordt	veel	groener.	Het	aantal	bomen	verdubbelt	ongeveer.	Op	een
aantal	plekken	komen	er	ook	groenvakken.	Ook	aan	de	Peperstraat	lijkt	er	ruimte	te	zijn
voor	een	aantal	bomen.	In	de	Sint	Jacobsstraat	zijn	er	al	guirlandes	(‘groenslingers’),
maar	er	is	ruimte	voor	meer.
Er	komt	meer	verbinding	met	het	water:	er	is	ruimte	voor	een	extra	vlonder	in	het	water
en	meer	waterplanten.	Ook	komt	er	veel	meer	zitruimte	langs	het	water,	op	de	plek	waar
nu	nog	fietsen	staan.
De	terrassen	zijn	erg	populair	en	blijven.	Op	sommige	plekken	moeten	ze	misschien	wel
verplaatst,	omdat	ze	voor	sommige	voetgangers	nu	in	de	weg	staan.
De	grijze	Chinese	keien	verdwijnen,	maar	de	rode	klinkers	die	nu	in	de	stoep	zijn
verwerkt,	worden	zoveel	mogelijk	hergebruikt.
De	laatste	parkeerplekken	op	de	Nieuwestad	verdwijnen.	Dat	geeft	ruimte	voor	extra
groen	en	voor	voetgangers	en	fietsers.

Met	die	maatregelen	is	het	de	bedoeling	dat	de	Nieuwestad,	de	Peperstraat	en	de	Sint
Jacobsstraat	veel	prettiger	worden	om	te	verblijven.	De	historische	omgeving	komt	dan	ook	veel
beter	tot	zijn	recht.	En	dat	is	precies	wat	Leeuwarders	belangrijk	vinden:	dat	bleek	uit	de	1700
reacties	op	de	online	vragenlijst	over	de	Nieuwestad.

Welke	vragen	zijn	er	nog?	
De	werkgroep	was	erg	enthousiast	over	het	eerste	plan,	maar	had	nog	wel	een	paar	vragen.
Bijvoorbeeld	over	de	gladheid,	of	over	de	plek	van	het	groen.	Daar	werken	de	gemeente	samen
met	BoschSlabbers	nog	aan.
Een	andere	belangrijke	vraag	is	of	er	een	overdekte	fietsenstalling	aan	de	Nieuwestad	komt,
onder	het	pand	van	Costes.	Dat	is	wel	de	bedoeling:	dan	kunnen	er	ook	veel	stallingen	op	straat
worden	weggehaald	zodat	er	ruimte	wordt	gemaakt	voor	bijvoorbeeld	bomen	en	zitplekken.
Maar	de	gemeenteraad	moet	nog	wel	een	besluit	nemen	of	deze	grote	overdekte	fietsenstalling
er	daadwerkelijk	komt.

Hoe	gaat	het	verder?
De	werkgroep	De	Nieuwestad	Vernieuwt	komt	in	januari	een	laatste	keer	bij	elkaar	om	het
nieuwste	ontwerp	te	bekijken.	Dan	is	er	nog	tijd	voor	de	laatste	aanpassingen.
In	het	voorjaar	presenteren	we	het	definitieve	ontwerp	aan	alle	Leeuwarders.	In	ieder	geval
komen	er	daarvoor	een	of	meer	inloopbijeenkomsten.

De	werkgroep	De	Nieuwestad	Vernieuwt	komt	begin	2025	een	laatste	keer	bij	elkaar	om	het
voorlopige	ontwerp	te	bekijken.	Dan	is	er	nog	tijd	voor	de	laatste	aanpassingen.
In	het	voorjaar	presenteren	we	het	definitieve	ontwerp	aan	alle	Leeuwarders.	Daarvoor	komen
er	een	of	meer	inloopbijeenkomsten.

Later	in	het	voorjaar	stellen	burgemeester	en	wethouders	het	ontwerp	vast	en	vragen	ze	de
gemeenteraad	om	hiervoor	het	uitvoeringskrediet	beschikbaar	te	stellen.	Als	het	besluit	positief
is,	wordt	het	werk		voorbereid	en	aanbesteed.	Als	alles	goed	gaat,	kan	er	dan	begin	2026
begonnen	worden	met	de	uitvoering.	

Toezichtcamera's	voor	autoluwe	gebied	geplaatst

Avond	over	het	Ruiterskwartier	drukbezocht
Meer	dan	honderd	bewoners	en	ondernemers	kwamen	op	12	november	naar	Neushoorn
om	zich	te	laten	bijpraten	over	de	toekomstige	herinrichting	van	het	Ruiterskwartier.	Bij
het	ontwerpen	van	die	straat	werkt	gemeente	Leeuwarden	samen	met	omwonenden,
culturele	instellingen	en	horecabedrijven.

In	een	goed	gevulde	Grote	Zaal	van	Neushoorn	kregen	de	aanwezigen	te	horen	dat	het
Ruiterskwartier	tussen	het	Wilhelminaplein	en	de	Westerplantage	in	2026	een	nieuw	uiterlijk
krijgt.	De	straat	wordt	in	ieder	geval	groener	en	krijgt	een	inrichting	waar	meer	ruimte	is	voor
horeca,	voor	evenementen	en	voor	voetgangers	en	fietsers.

De	bekendste	uitgaansstraat
Daarvoor	is	ook	meer	ruimte,	want	de	straat	heeft	nog	altijd	de	inrichting	van	een	drukke
verkeersweg	waar	ook	bussen	overheen	moeten.	In	zijn	nieuwe	jasje	moet	het	Ruiterskwartier
juist	sterker	uitstralen	wat	het	nu	al	is:	de	bekendste	uitgaansstraat	van	Leeuwarden.	Want
naast	veel	horeca	hebben	natuurlijk	ook	de	Harmonie,	poppodium	Neushoorn	en	bioscoop
Pathé	er	een	plek.

Tegelijk	met	het	Ruiterskwartier	wordt	ook	De	Harmonie	in	2026	verbouwd,	met	misschien	een
openluchtpodium.	Ook	langs	het	water	bij	de	Harmonie	is	er	straks	plek	voor	een	terras	en	een
betere	verbinding	met	de	stadsgracht.	De	kade	is	nu	nog	een	vlakte	van	klinkers.	Dat	kan	veel
groener	en	gezelliger,	ook	al	moeten	er	in	de	toekomst	fietsen	langs	blijven	kunnen.

Hoe	gaat	het	verder?
Nu	al	zijn	er	veel	ideeën	van	de	Harmonie,	en	van	horeacaondernemers,	voor	hoe	het
Ruiterskwartier	aantrekkelijker	kan	worden.	Moet	alles	kan,	want	zeker	is	dat	er	nog	altijd
fietsers,	ambulances	en	brandweer	langs	moeten	kunnen.

Begin	december	gaat	een	werkgroep	samen	met	ontwerpers	van	de	gemeente	aan	het	werk	die
van	al	die	ideeën	een	ontwerp	moet	maken.	In	Neushoorn	konden	bewoners	zich	voor	die
werkgroep	aanmelden	en	dat	waren	er	gelukkig	meer	dan	genoeg.	Daarnaast	doen	ook
horecaondernemers	en	de	Harmonie	en	Neushoorn	mee,	met	verder	het
binnenstadsmanagement	en	het	wijkpanel.

In	het	voorjaar	van	2025	is	het	de	bedoeling	dat	de	werkgroep	met	een	eerste	ontwerp	komt.	In
de	maanden	tot	2026	is	er	dan	tijd	om	te	werken	aan	de	voorbereiding	van	de	herinrichting.

Tijdelijk	weer	bussen
Zo	ver	is	het	nog	niet.	In	2025	komt	het	drukke	busverkeer	tijdelijk	terug:	tot	uiterlijk	eind
december	volgend	jaar.	Nu	rijden	de	bussen	over	de	Westersingel,	maar	ook	die	gaat	ingrijpend
op	de	schop.	Er	komt	een	nieuwe	inrichting,	maar	ook	de	kademuur	wordt	verstevigd.

Tijdens	de	avond	in	Neushoorn	waren	er	daarom	wel	vragen	over	hoe	de	bussen	weer	veilig
over	het	Ruiterskwartier	en	door	de	Prins	Hendrikstraat	kunnen.	Heel	binnenkort	gaat
Gemeente	Leeuwarden	met	vervoerder	Qbuzz	in	gesprek	om	daar	goede	afspraken	over	te
maken.	Vanaf	januari	2026	horen	de	bussen	definitief	tot	het	verleden.

Meer	weten	over	de	herinrichting	van	het	Ruiterskwartier?		Kijk	op	de	pagina
www.leeuwarden.nl/binnenstad

Meer	weten?
Wilt	u	meer	weten	over	de	herinrichting	van	de	Nieuwestad?	Neem	dan	een	kijkje

op	onze	website	via	de	onderstaande	klop.	

Meer	informatie	→

Kennen	uw	buren	deze	nieuwsbrief	al?
Laat	ook	uw	buren	of	andere	omwonenden	weten	dat	deze	nieuwsbrief	er	is.	Stuur
hen	deze	nieuwsbrief	door.	Zij	kunnen	zich	vervolgens	via	het	aanmeldformulier

voor	de	nieuwsbrief	inschrijven.	

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.
Als	je	geen	e-mails	meer	wilt	ontvangen	dan	kun	je	je	hier	afmelden.

Je	kunt	ook	je	gegevens	inzien	en	wijzigen.
Voeg	binnenstad@laposta.leeuwarden.nl	toe	aan	je	adresboek	voor	een	betere	ontvangst.
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